
Internetconsultatie
Van 30 april tot en met 1 juni 2018 heeft internetconsultatie plaatsgevonden voor zowel dit besluit 
als voor het Besluit specifieke uitkeringen gemeentelijk onderwijsachterstandenbeleid. Er zijn in 
totaal 11 reacties ontvangen van de PO-Raad, schoolbesturen, gemeenten en een enkele individu 
op persoonlijke titel. 

De reacties uitten zich positief over de nieuwe CBS-indicator. Met name de wetenschappelijke 
onderbouwing, de objectiviteit en de administratieve lastenverlichting worden positief 
gewaardeerd. Er is een aantal vragen gesteld over kinderen die niet of beperkt zichtbaar zijn in de 
systemen van het CBS. Voor deze doelgroepen zijn door het CBS methodes voor schatting 
ontwikkeld. Een aantal van de reacties vroeg om meer uitleg over bepaalde aspecten van de CBS 
indicator en bijbehorende verdeelsystematiek. Voor de beantwoording van deze vragen verwijst de 
regering naar het verslag van de internetconsultaties. 

Meerdere reacties gingen in op de herverdeeleffecten van de nieuwe regeling, onder andere door 
het afschaffen van de deelbudgetten voor gemeenten.  Een aantal was hierover zeer te spreken, 
omdat het geld op deze manier eerlijker wordt verdeeld. Anderen uiten hun zorgen over de 
teruglopende middelen en pleitten voor het aanpassen van de overgangsregeling, de eisen ten 
aanzien van het aantal uren voorschoolse educatie gedurende de overgangsperiode en de 
mogelijkheid tot het maken van individuele afspraken. De regering begrijpt dat de situatie voor 
sommige partijen sterk zal veranderen. Met een overgangsregeling van 3 jaar verwacht de regering 
voldoende  tijd en mogelijkheden te bieden voor deze partijen om zich aan de nieuwe situatie aan 
te passen. 

Een aantal reacties zag erop dat in de nieuwe systematiek de hoeveelheid middelen die een school 
ontvangt, wordt gebaseerd op landelijk beschikbare gegevens die niet naar individuele leerlingen 
zijn te herleiden. Een tweetal reagerende partijen geeft aan dat zij om de middelen gericht in te 
kunnen zetten het nodig vindt om op leerlingniveau te weten om wie het gaat. Een andere partij 
schrijft het een positieve ontwikkeling te vinden, omdat zo stigmatisering  en negatieve 
verwachtingen worden voorkomen. De regering heeft ervoor gekozen de middelen te verdelen op 
basis van landelijk beschikbare data, deze systematiek heeft vele voordelen. Het wordt aan 
basisscholen gelaten om te bepalen welke kinderen daadwerkelijk extra ondersteuning nodig, zij 
hebben beste zicht op wat een leerling nodig heeft.

Tot slot kwamen de volgende onderwerpen aan bod: het beschikbaar komen van informatie, het 
uitblijven van een basisvoorziening, de hoogte van het totale macrobudget  en segregatie in het 
onderwijs. Ook voor de reactie op deze vragen verwijst de regering naar het verslag van de 
internetconsultaties. Bovenstaande reacties geven geen aanleiding om het besluit aan te passen. 
Middels een van de reacties is een fout in een formule in artikel 27 ontdekt, deze is hierop 
rechtgezet.


